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Sēde sasaukta 2023.gada 30.maijā plkst. 13:00 
Sēde sākta 2023.gada 30.maijā plkst. 13:00 
Sēde slēgta plkst. 14:34 
 
Sēdē piedalās 5 komitejas locekļi: 
klātienē 
Dzintars Kudums, Aivars Galeckis, Andris Jefimovs 
attālināti 
Edgars Treimanis, Inga Ratniece 
 
Sēdē piedalās: 
Pašvaldības darbinieki 
klātienē 
Ģirts Osis, jurists, 
 Eva Mahta, izpilddirektora vietniece 
Liene Jēkabsone, SIA ‘’Liepājas RAS’’ pārstāve 
attālināti 
Andra Vārna, nekustamo īpašumu daļas vadītāja,  
Uldis Pīlagers, vides aizsardzības vecākais speciālists 
Anna Ančenko, nekustamo īpašumu speciāliste 
Andrejs Radzevičs, deputāts 
 
Sēdi vada Dzintars Kudums 
Sēdi protokolē Daiga Tilgale 
 
Sēdes veids: atklāta 
Sēde tiek ierakstīta audioierakstā 
 
Sēdes darba kārtība: 
 

1. Par saistošo noteikumu ''Sadzīves atkritumu apsaimniekošanas noteikumi'' 
koriģētā projekta izskatīšanu un nodošanu sabiedriskai apspriešanai 

2. Informatīvi ''Par Priekules dzirnavu dīķa ekspluatācijas (apsaimniekošanas) 
noteikumu saskaņošanu 



1.§ 
Par saistošo noteikumu ''Sadzīves atkritumu apsaimniekošanas noteikumi'' 

koriģētā projekta izskatīšanu un nodošanu sabiedriskai apspriešanai 
 
[ no 1:10 – līdz 1:24:56] 
 
Ziņo: Eva Mahta 

 Pagājušajā komitejas sēdē skatījām šos saistošos noteikumus, 
par vairākiem punktiem bija diskusijas. Pēc sēdes kopā ar 
izstrādātāja pārstāvi un SIA ‘’Liepājas RAS’’ pārstāvi tikāmies 
atkārtoti un izskatījām visus iebildumus un priekšlikumus. 

 5.7 punktā nebija nepieciešama korekcija, jo par daudzdzīvokļu 
māju tiek uzskatīta 4(četru) dzīvokļu māja atbilstoši MK 
noteikumiem Nr.326’’ Būvju klasifikācijas noteikumi’’. 

Runā Liene Jēkabsone: 

  Ir saskatīts, ka problēmas ar atkritumu savākšanu būs Šķēdes 
mazdārziņu rajonā, jo pie katras mājas automašīna nevarēs 
piekļūt. Noteikumu 10.punktais paredz, ka būs iespēja iepriekš 
iegādāties  marķētu priekšapmaksas maisu atkritumiem. Šeit var 
atrunāt priekšapmaksas maisu izmantošanu vasarniekiem. 
Atrunāt pašvaldības līgumā ar operatoru. Maisus nodod 
šķirošanas laukumos. 

Andrejs Radzevičs runā: 

 Atkritumu savākšanu regulē saistošie noteikumi, nevis līgums 
starp pašvaldību un operatoru. Tā kā par maisu veikta 
priekšapmaksa to varētu novietot jebkurā atkritumu savākšanas 
vietā. 

Liene Jēkabsone:      Nepiekrītu, ka var nolikt jebkurā vietā, ir jāinformē atkritumu 
savācējs. 

Aivars Galeckis runā:   Ja pie operatora maisu var nopirkt, tad ar viņu arī saskaņo , kur 
atstās. 

Juris Grasmanis jautā: kurā vietā pie operatora varēs nopirkt? 

Liene Jēkabsone atbild: šķirošanas laukumos 

Juris Grasmanis runā: Tas būs lauku iedzīvotājiem apgrūtinoši braukt pirkt šo maisu 
šķirošanas laukumos. Ierosina, ka maisus varētu tirgot māju 
apsaimniekotāji – piemēram SIA ‘’Priekules nami’’, un arī 
Aizputē. 

Andrejs Radzevičs runā: 10.punktā vairākas reizes minēts  ‘’līgums’’. Ir neskaidri 
nodefinēts, jo nevar saprast, vai abās reizēs tiek runāts par 
vienu un to pašu līgumu. 

Liene Jēkabsone skaidro:    Līgums ar pašvaldību un līgums ar klientu. 



Ģirts Osis ierosina:            Papildināt saistošo noteikumu 5.punktu par noteikumos 
lietotajiem terminiem ar 5.16 un 5.17, kur definēts līgums ar 
pašvaldību un līgums ar klientu. 

   Eva Mahta skaidro:              Pagājušajā sēdē vienojāmies papildināt 18.5 punktu ar apakš                  
             punktiem, izdalot atsevišķi bioloģisko atkritumu un pārējo      

                                               atkritumu vākšanu. Šodien būtu jāvienojas kurās apdzīvotās       
vietās uzsāksim bioloģisko dalīto atkritumu vākšanu. 
Izvērtējām iedzīvotāju skaitu pilsētās un arī daudzdzīvokļu 
māju skaitu. Šodien jāizvērtē, kuras apdzīvotās vietas 
iekļaujam. 

Dzintars Kudums runā:          Jāizvērtē kurā apdzīvotā vietā sākt un darīt to pakāpeniski, 
jo vai varēsim aptvert visu teritoriju uzreiz. 

Liene Jēkabsone runā:           Aicina izvērtēt no kurām vietām sākt vākt atkritumus, jo 
transporta pakalpojumu izmaksas būs lielas, jo bioloģiskie 
atkritumi nevarēs stāvēt 3 mēnešus konteineros, tātad 
izvešanas biežums būs liels. Privātmāju īpašnieki tiks aicināti 
pašiem veidot savus kompostus. 

Andrejs Radzevičs runā:        Šobrīd šķirošanas jautājums tiek organizēts vairāk juridiski, 
bet tur, kur mājas ir vairāk koncentrētas vienā vietā, nebūs 
pienākums šķirot, bet kur ir četru dzīvokļu māja jāšķiro 
obligāti. Vajadzētu ievērot samērīgumu. Vajadzētu padomāt 
arī par Vērgali un Cīravu. Daudzdzīvokļu māju apbūve tur ir 
koncentrēta. 

Liene Jēkabsone skaidro:      Katrā pagastā, katrā blīvāk apdzīvotā vietā, kur nebūs noteikta 
obligātā bioloģisko atkritumu šķirošana, būs publiski 
pieejams šķirošanas punkts. Savos iepirkumos pašvaldība 
norādīs, kurās vietās vēlas, lai apsaimniekotājs izveido 
šādus šķirošanas punktus.          

Edgars Treimanis skaidro:    Katrā vietā jau redzēs kopējo izvesto atkritumu kubatūru. 
Salīdzinot varēs secināt, kurās vietās vēl nepieciešams 
izveidot šķirošanas punktus. 

Juris Grasmanis  runā:           Iesaka sadarboties ar māju apsaimniekotājiem, lai noteiktu, 
kurās vietās izvietot konteinerus un šķirošanas laukumus, jo 
Aizputē ir iebildumi, ka tiek novietots par tuvu daudzdzīvokļu 
mājām.                                   

Dzintars Kudums runā:          Ierosinu 18.5.1.atstāt tikai pilsētas un Nīcas ciemu izņemt 
ārā. 

Liene Jēkabsone skaidro:      Stikls un vieglais iepakojums tiek savākts bez maksas 
neatkarīgi kurās vietās to savāc. Bioloģiskie atkritumi būs par 
maksu, tas ir 60% no nešķiroto sadzīves atkritumu maksas. 
Tātad celsies cena nešķirotiem sadzīves atkritumiem, ja ļoti 
maza apjoma dēļ, kur nevar piepildīt vienu atkritumu mašīnu, 
būs jābrauc vairāk kā 100 km. 

Dzintars Kudums runā:          Iepirkums ir uz 7 gadiem. Mēs varam sākt ar Grobiņu un 
pārējās novada pilsētas pievienot pakāpeniski. 



Eva Mahta iesaka:                       Mans priekšlikums ir sākt 3 pilsētās –Aizputē, Grobiņā un 
Priekulē. Kā būs ar Vaiņodi? 

Dzintars Kudums jautā:          Lūdzu deputātu viedokli par šo ierosinājumu. 

Edgars Treimanis skaidro:      Vaiņodē daudzdzīvokļu mājas ir blīvi. Blakus ir bērnudārzs, 
kur notiek ēdināšana, pie tam, tas atrodas daudzdzīvokļu 
mājas pagalmā. Uzskatu, ka galvenais ir saprast atkritumu 
plūsmu. Kur tā ir liela, radīsies gan bioloģiskie, gan 
šķirojamie atkritumi. To nosaka arī dzīves līmenis-kur tas ir 
augstāks, vairāk būs atkritumu. Ja tur jau tagad ir 10 m³ nāks 
līdzi arī pārējais sortiments. 

Juris Grasmanis uzskata:       Iedzīvotājiem jābūt brīvprātīgai izvēlei 

Liene Jēkabsone skaidro:       Bioloģiskā šķirošana ir obligāta, to nosaka likumdošana un 
saistības, kas katrai pašvaldībai jāievēro. Jāatceras, ja 
bioloģiskie atkritumi tiek sašķiroti un tiek ielikti atsevišķā 
konteinerā, tad samazināsies arī nešķiroto atkritumu 
daudzums. Bioloģija nešķirotajos atkritumos ir aptuveni 50%. 

                                               Ja šos 50 % varam sašķirot un ielikt brūnajos konteineros, 
tad tie konteineri, kas ir visdārgākie par 100% maksu, 
nešķiroto atkritumu daudzumu var samazināt aptuveni uz 
pusi. Ja piemēram, agrāk pie mājām bija 2 konteineri 
nešķirotajiem atkritumiem, var pāriet tikai uz vienu un par 
otru –brūno, maksāt tikai 60%. 

Aivars Galeckis runā:             Tātad ņemot vērā sašķiroto daudzumu m³, mēs varam sākt 
piemērot obligāto bioloģisko šķiršanu obligātā kārtā. 

Dzintars Kudums runā:         Būtiski ir tagad noskaidrot izvešanas apjomus, noteikt vietas, 
kurās pilsētās notiks šķirošana. Ņemot vērā, ka sākotnēji 
jāsaprot sašķirotais atkritumu daudzums, iesaka minimālo 
daudzumu 5 m³ un papildināt 18.5.2.punktu- ‘’ja izvedamo 
atkritumu daudzums ir vismaz 5 m³ un izvešanas intensitāte 
ne retāk kā 1 reizi mēnesī’’. 

Andris Jefimovs jautā:            Kā noteiks maksu, ja puse mājas iedzīvotāju, piemēram, 
apzinīgi šķiro bioloģiskos atkritumus, bet otra puse nešķiro 
un met kopīgajā konteinerā? 

Liene Jēkabsone atbild:            Ja brūnajā konteinerā (bioloģiskajā)  ir viss kārtīgi sašķirots, 
tad maksa ir 60% no nešķirotā. Ja brūnajā konteinerā ir 
samests arī no nešķirotā atkritumu maisi, tad brūnais 
konteiners tiek pielīdzināts, kā nešķiroto atkritumu konteiners 
un visa māja maksā par abiem konteineriem pilnu cenu. Tas 
ir mājas iedzīvotāju un apsaimniekotāja komunikācijas 
jautājums, lai panāktu, ka visi godprātīgi šķiro.Konteinerus 
pārbaudīs katrā savākšanas reizē. 

Dzintars Kudums jautā:   Vēlos izsmeļošāku skaidrojumu noteikumu 35.punktam un 
36.punktiem par ziņu sniegšanu par īpašumā kompostēto 
bioloģisko atkritumu apjomu. 

Liene Jēkabsone skaidro:     Privātmāju īpašnieki tiks aicināti savos īpašumos sastrādātos 
atkritumus kompostēt pašiem. Lai varētu par šo sniegt ziņas 



Vides ministrijai cik liels apjoms tiek kompostēts 
mājkompostēšanā, ir nepieciešams veikt uzskaiti. 36.punkts 
nosaka, ka informācija būs jāsniedz tikai pēc pieprasījuma. 
Kad slēgs līgumu ar atkritumu šķirošanas operatoru būs 
jānorāda vai tiek veikta mājkompostēšana un jānorāda 
aptuvenie m³. 

 
  Dzintars Kudums izsaka 

priekšlikumu:        pamatojoties uz diskusijas gaitā saņemtajiem deputātu 
priekšlikumiem, veikt precizējumus saistošo noteikumu 
projektā un atbalstīt saistošo noteikumu nodošanu 
sabiedriskai apspriešanai. 

  

Par priekšlikumu balso: 
"par"  -  

4 (Andris Jefimovs, Dzintars Kudums, Inga 
Ratniece, Edgars Treimanis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  1 (Aivars Galeckis - Nepiedalās balsojumā) 

                          Nolemj:  Atbalstīt priekšlikumu 

 
 

 
 

2.§ 
Informatīvi ''Par Priekules dzirnavu dīķa ekspluatacijas (apsaimniekošanas) 

noteikumu saskaņošanu 

 

[ no 1:25:29 līdz 1:33:15 ] 

Ziņo – Uldis Pīlagers 

 2023.gada 9.maijā Dienvidkurzemes novada pašvaldībā ir saņemts personas 
iesniegums par vēsturisko Priekules dzirnavu atjaunošanu un lūdz izskatīt un 
apstiprināt Priekules dzirnavu ūdens objektu ekspluatācijas noteikumus. 

Uldis Pīlagers skaidro:           Ministru kabineta noteikumi paredz, ka šādi noteikumi   
                                              Jāsaskaņo ar BIOR un pašvaldību. Pēdējais saskaņo  
                                               Valsts Vides dienests 
Andrejs Radzevičs runā:        Ir jālabo vēstules teksts. Noteikumos ir prasība, ka jā- 
                                               saskaņo ar pašvaldību. Ir jālabo vēstules tekstā, ka paš- 
                                               valdība ir iepazinusies ar ekspluatācijas noteikumiem 
                                               un izpilddirektors saskaņo. Šeit nav nepieciešams domes  
                                               lēmums. 



Dzintars Kudums izsaka         Precizēt vēstules tekstu un saskaņot. 
priekšlikumu:    
 
Priekšlikums tiek atbalstīts.  

 
 
 
Komitejas priekšsēdētājs Dzintars Kudums 
 
 
Komitejas sekretāre Daiga Tilgale 
 


